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ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς: Την κα Υπουργό Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού 

 

Θέμα: Απαξίωση της επαγγελματικής εκπαίδευσης και κατάρτισης 

 

Κυρία Υπουργέ, 

Η επαγγελματική εκπαίδευση και κατάρτιση αποτελεί βασικό πυλώνα ανάπτυξης του 

ανθρώπινου κεφαλαίου και διασύνδεσής του με την αγορά εργασίας.  

Αυτό όμως που συμβαίνει στην πράξη σήμερα -σύμφωνα και με όσα καταγγέλλονται 

από την Πανελλήνια Ένωση Διευθυντών Δημοσίων Σχολών Ανώτερης Επαγγελματικής 

Κατάρτισης-, είναι ότι το σύστημα υπονομεύεται από τη γραφειοκρατία, την απουσία 

σχεδιασμού, τις συγχωνεύσεις των σχολών, την υπολειτουργία των δομών, την 

απουσία διαλόγου με τους εμπλεκόμενους αλλά και τις παλινωδίες της πολιτικής 

ηγεσίας.  

Αξίζει να σημειωθεί ότι στην απάντηση της αρμόδιας Υφυπουργού σε παλαιότερη 

ερώτησή μας (Δεκέμβριος 2024), αποτυπωνόταν η αδυναμία εφαρμογής του 

ν.5082/2024, ενώ λίγους μήνες αργότερα καταργήθηκε με απόφαση του νέου καθ΄ 

ύλην αρμόδιου Υφυπουργού, δομή που είχε εξαγγελθεί ως “πιλοτική” (ΣΑΕΚ  

Κουφαλίων). 

Το ερώτημα είναι εάν αυτή η εικόνα αποδρομής είναι αποτέλεσμα μόνον της 

διαχειριστικής ανεπάρκειας, ή και  προϊόν σχεδιασμένων κυβερνητικών ενεργειών οι 

οποίες οδηγούν στην  πλήρη απαξίωση των ΣΑΕΚ. 

Το υπόμνημα (συν. 1) της ΠΑΝ.Ε.ΔΙ.Σ.Α.Ε.Κ.  αναδεικνύει μεταξύ άλλων: 
- Ανεξήγητες συγχωνεύσεις σχολών σε βάρος της τοπικής κοινωνίας, 
- Μείωση των προσφερόμενων ειδικοτήτων και αποδυνάμωση του Παράλληλου 

Μηχανογραφικού, 
- Ανενεργούς θεσμούς όπως τα ΣΣΠΑΕ και τα ΓΕΑΣ, 
- Διαρροή καταρτιζομένων, ελλείψεις σε προσωπικό και εργαστηριακή υποδομή, 
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- Εκτεταμένη γραφειοκρατία, αδυναμία υλοποίησης ευρωπαϊκών προγραμμάτων, 
και 

- Απουσία πολιτικής βούλησης για την ενίσχυση του δημόσιου χαρακτήρα των 
δομών. 
 
Ερωτάται η κα. Υπουργός: 

1. Θα συνεχιστούν οι συγχωνεύσεις σχολών που οδηγούν στην αποψίλωση 

περιοχών από κρίσιμες δημόσιες δομές κατάρτισης; 

2. Υπάρχει πρόθεση για ενεργοποίηση των ΣΣΠΑΕ που παραμένουν ανενεργά 

ενώ είναι κατά νόμο αρμόδια για την έγκριση λειτουργίας των προτεινόμενων 

ειδικοτήτων από τις ΣΑΕΚ; 

3. Πότε θα στελεχωθούν τα ΓΕΑΣ  για τα οποία άλλωστε υπήρξε τεχνικό δελτίο 

με σχετικό κονδύλιο ύψους 33.000.000 ευρώ για την κάλυψη των  δαπανών; 

4. Θα υπάρξουν τροποποιήσεις – διορθώσεις στους οδηγούς σπουδών  στους 

οποίους  έχουν  επισημανθεί λάθη και αστοχίες;  

5. Τι απαντάτε στα τεκμηριωμένα και δημόσια διατυπωμένα ερωτήματα της 

Ένωσης Διευθυντών Δημόσιων ΣΑΕΚ, που καταγγέλλουν συνολική απαξίωση 

του θεσμού; Ποιες ενέργειες σκοπεύετε να αναλάβετε για να 

αποκαταστήσετε την αξιοπιστία και τη λειτουργικότητα των ΣΑΕΚ; 

 

Ο ερωτών βουλευτής 

 

 

Στέφανος Παραστατίδης 

 




